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Årsmelding 2022 for Innakva bedriftsklynge 
Foreningen Innakva bedriftsklynge (Innakva KLYNGE) ble etablert høsten 2018. Det er en frivillig 
organisasjon som gjennom felles innsats fra deltakerne vil oppnå: 

• Økt verdiskaping hos nye og eksisterende bedrifter. 
• Bærekraftig forvaltning og bruk av akvatiske økosystem på Sørlandet. 
• Et varig og produktivt innovasjonsmiljø for bedrifter i blå sektor på Sørlandet. 

Deltakere i Innakva KLYNGE i 2022 
Ved utgangen av 2022 var det 57 deltakere i klynga, 13 flere enn året før, en flott 30% økning. 

Deltakere i klynga er: 

1. Aegir Havbruk AS 
2. Agder fiskehelsetjenester AS 
3. Arctic Seaweed AS 
4. Baring Farsund AS 
5. Bluecam AS 
6. Baug Aqua AS 
7. Bio Consult AS 
8. Centre for Coastal Reasearch 
9. CFD Marine AS 
10. Ecofishcircle AS 
11. Entomo AS 
12. EVN AS 
13. Euprocon AS (ny) 
14. Feedback Aquaculture ANS 
15. Fiskevelferd AS 
16. Fjord Solutions AS 
17. Fjord Service Flekkefjord AS 
18. Fjordservice teinefisk AS 
19. Fjordservice Transport AS 
20. Frolandsabbor AS 
21. Gea Carbon Capture AS 
22. Hausvik Havlab AS 
23. Hellesund fiskeoppdrett AS 
24. Innakva LAB AS 
25. Intoto AS 
26. Korshavn havbruk AS 
27. Kvåsfossen AS  
28. Kystvett AS 
29. Landbasert akvakultur Norge AS 

30. Lista Laks AS 
31. Listerskjell AS 
32. MOWI ASA (avd Hidrasund) 
33. MT Separation AS 
34. Nautisk Handel AS 
35. Nekkar AS 
36. Nor-Dan Marine AS 
37. NORCE Norwegian Research Centre AS 
38. Norkyst AS (ny) 
39. Norsk Institutt for Vannforskning (NIVA) 
40. Norsk oppdrettsservice AS 
41. Norsk oppdrettsvaksinering AS 
42. Norsk ørret AS 
43. North Sea Shells AS 
44. Ocean Farm Holding AS 
45. Ogtech AS 
46. Oppdrettsteknikk AS 
47. Rekevik ørret AS 
48. ROVpartner AS 
49. SeaweedProduction AS 
50. Sjø Fisk og Skalldyr AS 
51. Stolt Sea Farm Turbot Norway AS 
52. Stoss Akvakultur Rådgiving 
53. Sørskjell AS 
54. Techano AS 
55. UiA, Fakultet for teknologi og realfag 
56. Vanntun settefisk AS 
57. Venturos AS
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Styrets arbeid 
Årsmøtet ble avholdt i Lyngdal 18. mai 2022. Det ble avholdt som et fysisk møte, en milepæl i seg 
selv slik situasjonen har vært de siste årene, og med godt oppmøte fra øst og vest. Årsmøtet ble 
kombinert med godt faglig innhold fra 3 av klyngebedriftene; Baring Farsund AS, Fjord Solutions AS 
og EVN AS. 

Trond Rafoss ble gjenvalgt som leder for ett år. Bjarte Sævareid ble valgt som nytt styremedlem for 2 
år. Ellers har styret bestått av Alexander Stene og Jeff Schnell. (Ikke på valg i 2022.) 

I tillegg til Tom Fidjeland fra GCE Node og Marte Sodeland UiA/CCR som observatører har styret i 
løpet av senhøsten knyttet til seg Siren M. Neset i NORCE Norwegian Research Centre som 
observatør og ressursperson for styret. 

Styret har hatt et aktivt år med 9 møter og behandling av 62 saker.  

Godt samarbeid 
Siden klynga ble opprettet i 2018 har utviklinga innen de blå næringene på Sørlandet stadig fått 
større omfang og flere aktører. Å vektlegge samarbeid er et eget punkt i strategien som ble vedtatt 
på årsmøtet for Innakva KLYNGE tilbake i 2020. Styret og daglig leder har derfor i sitt arbeid vektlagt 
å fremme godt samarbeid, koordinering og rolleforståelse mellom de ulike initiativene og aktørene. I 
2022 har det vært hyppig og god kontakt med mange aktører, av disse nevnes spesielt: 

• Innakva LAB AS har velvillig gjort kontorplass tilgjengelig for klyngas daglige leder i store 
deler av året. Samarbeid og delt kontorfellesskap har vært viktig, spesielt i innkjøringsfasen 
for klyngas nyansatte, og vært til felles nytte i samtale og sparring på saker gjennom året. 

• GCE NOCE og Innakva KLYNGE innledet et formelt samarbeid høsten 2021. I november 2022 
arrangerte de sammen Norsk Havbruks konferanse med 100 deltagere i Flekkefjord. 
Klyngene har også et godt samarbeidet om andre arrangement og webinarer og felles 
klyngeinitiativ i saker for felles påvirkning. Innakva KLYNGE nyter godt av GCE NODE 
klyngeleder Tom Fidjelands brede erfaring som observatør i Innakva KLYNGE’s styre. 

• Forskningsmiljø: Innakva KLYNGE opplever fortsatt økt interesse fra ulike forskningsmiljø. I 
tillegg til Norsk Institutt for Vannforskning (NIVA), Universitetet i Agder (UiA) og Centre for 
Coastal Reseach (CCR) har også NORCE Norwegian Research Centre (NORCE) blitt deltager i 
klynga. CCR og NORCE har begge med observatører i klynga. 

• Blått kompetansesenter sør (BKS). Styreleder Trond Rafoss er medlem i styringsgruppa for  
BKS prosjektet. Klynga har bidratt med prosjektleder i en kortere periode på slutten av året 
etter at prosjektlederen i BKS avsluttet sitt arbeid i august. BKS har finansiert prosjekter i 
mange av bedriftene tilknyttet Innakva KLYNGE. Klynga søkte også selv på restmidler innen 
entreprenørskap til et «Blå Coworks» - prosjekt. 

• Blått Forum organiseres av Agder fylkeskommune, og er et felles møtepunkt der politisk og 
administrativt nivå kan møte representanter for blå næring, inkl. fiskeri. Styremedlem 
Alexander Stene møter for Innakva KLYNGE i Blått forum. 

• Lister Nyskaping AS fortsetter å være en viktig samarbeidspartner i 2022 omkring eierskap, 
styring og utvikling av selskapet Innakva LAB, felles kontorfasiliteter i Flekkefjord og Lyngdal, 
og for mange av klyngas bedrifter via den ordinære målbedriftsordningen og Innakva VEKST. 

• Flekkefjord Videregående Skole/Lister Opplæringskontor 
Alle lærlingene som kom ut og ville ha lærlingeplass fikk tilbud i bedrift. I 2022 var det én 
bedrift som ikke fikk det antall læringer de ønsket, en forskjell fra året før hvor det var 5 
læringer som ikke fant lærebedrift. Innakva KLYNGE har tatt på seg jobben med å være en 
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pådriver og støttespiller for skolen inn mot Fylkeskommunen for å få fortgang på bedring av 
fasiliteter for Blått Naturbruk på Abelnes. 

• Agder Fylkeskommune 
Daglig leders prosjektansettelse i Blått Kompetansesenter Sør (BKS) har gjort at det har blitt 
flere og bedre kommunikasjonskanaler, samt kortere avstand til de som jobber med vårt 
saksfelt i Fylket. Klyngen har også ved flere anledninger blitt invitert til å presentere seg og 
komme med innspill på administrativt og politisk nivå. 

• Innovasjon Norge (IN), klyngeforum 
Rita Schage i Innovasjon Norge, avd. Kristiansand, har fulgt med og støttet Innakva-
prosjektet siden oppstarten i 2018. I 2022 har klyngeforumet vært et viktig sted for oss å 
delta, lære og bidra inn i saker som gjelder alle klyngene på Agder. Hovedfokus dette året 
har vært rekrutteringsutfordringene landsdelen står overfor med arbeidskraftsbehovet det 
neste årene innen batter, havvind og vårt eget felt med planlagte storsatsninger i Lister med 
150+ arbeidsplasser neste 3-5 år.  

• Sørlandets Kompetansefond (SKF) 
Innakva KLYNGE er dypt takknemlig til SKF for deres fortsatte støtte til Innakva-prosjektet og 
aktørene innen Blå næring på Sørlandet. Sammen med andre støttespillere ser klynga på SKF 
som en viktig medspiller også i årene som kommer.  

Administrativt/daglig leder 
Klyngen har hatt første år med ansatt daglig leder, Jon Løvland. Det har resultert i at klynga har fått 
et ønsket økt aktivitetsnivå. DL har i løpet av året vært på fysisk besøk hos de aller fleste 
deltagerbedriftene for å gjøre seg kjent, og sammen med styret bidratt til økt antall arrangement og 
møtepunkter, som Blå Kro, frokostmøter og gjennomført Norsk Havbruk-konferanse, november-22. 

Aktivitetsnivået sank noe i årets siste måneder da styret fra september ba daglig leder gå inn som 
midlertidig prosjektleder i Blått Kompetansesenter Sør (BKS), en deltidsstilling ut 2022. Aktivitetene i 
klynga var i stor grad planlagt og ble gjennomført samtidig med BKS arbeidet. Det resulterte i et for 
høyt arbeidspress i perioden, men var av forbigående art og fortsetter ikke inn i 2023. 

Eierskap i Innakva LAB 
Klyngen eier 50% av selskapet Innakva LAB AS. Lister Nyskaping AS eier den andre halvdelen. 
Som eier er vi representert i selskapets styre med én styrerepresentant. Styret har utpekt daglig 
leder til å representere klyngen i styret.  

Innakva LAB AS måtte av flere forskjellige årsaker endre sine planer fra etablering og fokus på 
Abelnes i Flekkefjord til Hausvik i Lyngdal. Selskapet har inngått leieavtale med Hausvik Havlab AS 
om leie av lokaler i nybygg under oppføring. Oppstart med tilbud til næringsaktører fra Q2-Q3/2023.  

Styret vil spesielt oppfordre deltagerbedriftene og årsmøtet til å se mulighetene og benytte seg av 
de mulighetene som nå tilgjengeliggjøres for næringen.  

Innakva KLYNGE vil holde trykket oppe på Agder Fylkeskommune og samtidig bistå og heie på Blått 
Naturbruk ved Flekkefjord Videregående skole slik at de får de lovte lokaler og hensiktsmessige 
fasiliteter på plass så snart som mulig. Klyngen vil og jobbe for fremtidig næringsaktivitet i 
samlokalitet med skolen. 

Aktiviteter 
Innakva KLYNGE samarbeidet i 2022 med GCE NODE om konferansen Norsk Havbruk. Årets tema var 
«Innovasjoner for bærekraftig matproduksjon.» Konferansen ble holdt i Flekkefjord Kultursenter, 
SPIRA og med base for overnatting og bespisning på Maritim Fjordhotell, Flekkefjord. Konferansen 
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hadde rekordstor deltagelse og fikk gode tilbakemeldinger på foredrag, ramme og muligheten til 
bedriftsbesøk etter konferanseslutt. Spesielt takk til Alexander Stene for jobben i prosjektgruppa for 
konferansen. 

Frokostmøter arrangeres annenhver torsdag i oddetallsuker. Temaene er varierte og er godt besøkt. 
Opptak fra de fleste frokostmøtene ligger på klyngas YouTube kanal og flere benytter seg av tilbudet. 
Det rettes spesielt takk til styremedlem Bjarte Sævaried i Baring Farsund AS for hans gode og 
kunnskapsrike deltagelse som co-vert i møtene. 

Sammen med Innakva-prosjektet, Innakva LAB, Innakva VEKST, har vi i Innakva KLYNGE tatt ansvar 
for månedlige nyhetsmailer til deltakerbedrifter og andre i interesserte . Mediekanalene er Innakva 
Facebook (FB) gruppe, Innakva FB side, FB siden Blå Vekst på Agder og klyngas profil på LinkedIn. 
Klyngen har også sin egen webside på felles Innakva hjemmeside, www.innakva.no  

Representasjon 
Følgende har representert Innakva KLYNGE i forskjellige forum:  
- Trond Rafoss: Blått Kompetansesenter Sør og Blått notat 2.0 skrivegruppe 
- Alexander Stene: Blått Forum og konferansen Norsk Havbruk 
- Karl Olaf Jørgensen: Styringsgruppa for Innakva-prosjektet, avsluttet i 2022 
- Jon Løvland, Innakva LAB AS, styremedlem, forum om lærlingeplasser Flekkefjord VGS, m.fl 

Styrets vurdering av eget arbeid og status for foreninga 
Videre profesjonalisering av klyngas arbeid har vært en hoved-overskrift i 2022. Styrets vurdering er 
at klyngen dette året har tatt viktige steg i rett retning. Først og fremst med ansettelse av daglig 
leder i en gradvis opptrapping fra 17. januar og i 100% stilling fra 1. april. I tillegg har styrets 
representanter tatt en viktig rolle i innkjøringsfasen for å få ny medarbeider i gang og med 
nødvendig støtte. Satsningen har lagt mye av grunnlag for den økte aktiviteten nevnt over. 

2022 var første normalår i drift for klyngen og har nyttiggjort seg midlene bevilget fra Sørlandets 
Kompetansefond fullt ut. En strategigjennomgang gjennomført i løpet av året dannet grunnlag for 
fornyet søknad til SKF høsten 2022. Søknaden ble imøtekommet, samtidig som styret ble utfordret 
på viktigheten av andre inntektsstrømmer for klyngedrift fremover. Dette vil det jobbes aktivt med 
videre for å finne flere finansieringskilder som kan støtte økt aktivitet i 2023 og årene fremover. 

Økt salg for deltagerbedriftene er en annen satsning i klynga. Det har vært flere prosjekter bedrift-
til-bedrift og klynga har vært med og lagt til rette for møteplasser som styrker mulighetene for økt 
aktivitet og salg mellom bedriftene og i markedet generelt. Spesielt kan nevnes spennende utvikling 
av ny teknologi fra klyngens leverandører, planlagt installert hos flere produsenter i klynga. Høsten 
2022 opplevde flere av klyngebedriftene en alvorlig investeringsstopp i næringen grunnet 
regjeringens forslag til grunnrenteskatt. Det har lammet mye av investeringene i bransjen på en 
utfordrende og meget alvorlig måte.  

Innenfor digitalisering har klyngen jobbet i et klynge til klynge samarbeid med Sinpro. Det har 
resultert i arbeid med forslag til løsninger for Norsk Villakssenter i Kvåsfossen og mulighetsstudier 
med 2 andre klyngebedrifter. 

Styret i klynga ser at Innakva KLYNGE vil fortsette å ta en større rolle innen blå næring de kommende 
årene og ser behov for å utvide styret med én representant i møte med økte påvirkningsmuligheter 
og innflytelse. Dette følges opp gjennom forslag til vedtektsendring rundt valg/representasjon. 
 

Godkjent i styremøte Lyngdal, 01.03.2023 


